
Število objav: 7
Internet: 5
Tisk: 2
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 1
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 1
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 0
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 6

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 28. 5. 2019
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Internet Naslov Sindikati po hudem osipu spet bolj privlačni za delavce (tema)

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 27. 5. 2019

Stran v zbirki:
5

Avtor STA , Marjetka Nared

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...članstva v Sloveniji propadanje panog. Kot je spomnila, se je nekaj panog po izbruhu krize skoraj izgubilo. V tej luči je
izpostavila tekstilno industrijo in . Manjšo sindikalno organiziranost je pripisala tudi zmanjševanju tipičnih gradbeništvo
oblik dela, torej manjšemu številu pogodb o zaposlitvi za nedoločen čas. Zaposleni... 

Internet Naslov Zaposlovanje v Nemčiji se upočasnjuje

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Gospodarstvo v svetu; 27. 5. 2019

Stran v zbirki:
6

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...so tudi v dejavnosti trgovine in v sektorju storitev. Čeprav so v dejavnosti storitev še pripravljeni zaposlovati, pa se 
tudi tu zaposlovanje ohlaja.  nasprotno nudi zaposlovanje. Kazalnik zaposlovanja v predelovalnem Gradbeništvo
sektorju se je znižal na -5,6 točke, potem ko je bil aprila pri -4,1 točke. Kazalnik... 

Tisk Naslov Kako ministrstvo opravičuje projekt na črno

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Delo; 153.990, Slovenija Stran: 10 Površina: 662 cm2

Rubrika, Datum Ljubljana; 28. 5. 2019

Stran v zbirki:
8

Avtor Bojan Rajšek

Teme Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...gradbena inšpektorica s sedežem v Zagorju, a je takrat, po »skrbnem pregledu« predložene dokumentacije ugotovila,
da podjetje izpolnjuje vse pogoje skladno z . Skratka, kršitev ni ugotovila, čeprav so tamkajšnjim gradbenim zakonom
domačinom vsak dan na očeh. Toda zdaj si je inšpektorica premislila in povsem obrnila ploščo. Ministrstvo... 

Internet Naslov IFO: nemški zaposlitveni barometer spet slabše

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Finance.si; 144.008, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 27. 5. 2019

Stran v zbirki:
9

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...upadel na 100,3 točke, medtem ko bil še aprila pri 101,5 točke. Že celo leto 2019 se rezultati poslabšujejo. Rast 
zaposlovanja v Nemčiji izgublja zagon.  je edina panoga, kjer se je maja potreba po novih delavcih Gradbeništvo
oziroma pripravljenost zaposliti nove ljudi, povečala. Logično, takšna je sezona. Storitvene... 

Tisk Naslov Gradbinci opozarjajo na velika tveganja pri projektu Novo Brdo

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Finance; 80.900, Slovenija Stran: 12 Površina: 577 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 28. 5. 2019

Stran v zbirki:
11

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
Gradbinci opozarjajo na velika tveganja pri projektu Novo Brdo Tri dni pred potekom roka gradbena podjetja še ne vedo
, ali bodo oddala ponudbe na javno naročilo republiškega stanovanjskega sklada za gradnjo soseske na Brdu v 
Ljubljani Slovenskagradbena podjetja so prijavnem razpisu republiškega 
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Internet Naslov DL: 3. razvojna os - Na vzhodu morda že letos

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Lokalno.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 26. 5. 2019

Stran v zbirki:
14

Avtor Boris Blaić

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...Srebrničami in Brodom. Ta bo predmet samostojnega arhitekturnega natečaja, direkcija pa ga bo v sodelovanju z 
Zbornico za arhitekturo in prostor Slovenije ter  objavila predvidoma aprila. Koliko bo stala Inženirsko zbornico Slovenije
gradnja tega približno 5 km dolgega odseka, še ni znano, je bila pa celotna zahodna obvoznica leta 2012 ocenjena... 

Internet Naslov Sindikati po hudem osipu spet bolj privlačni za delavce

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Iusinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 27. 5. 2019

Stran v zbirki:
17

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...članstva v Sloveniji propadanje panog. Kot je spomnila, se je nekaj panog po izbruhu krize skoraj izgubilo. V tej luči je
izpostavila tekstilno industrijo in . Manjšo sindikalno organiziranost je pripisala tudi zmanjševanju tipičnih gradbeništvo
oblik dela, torej manjšemu številu pogodb o zaposlitvi za nedoločen čas. Zaposleni... 
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https://www.sta.si/2640065/sindikati-po-hudem-osip... 1 / 2

Sindikati po hudem osipu spet bolj privlačni za 
delavce (tema)
Gospodarska kriza pred desetletjem v svetu ni prizadela le prihodkov podjetij in državnih blagajn, temveč tudi članstvo v 
sindikatih. Gospodarsko okrevanje je ta trend v Sloveniji obrnilo. V državah  je zdaj v povprečju v sindikate OECD
včlanjenih 16,1 odstotka zaposlenih, v Sloveniji pa je ta delež 19,6-odstoten, kar nas uvršča na 15. mesto.
V desetih letih upad za petino
Osip članstva so glede na podatke Organizacije za ekonomsko sodelovanje in razvoj  zabeležile praktično vse (OECD)
države. V Sloveniji se je delež skrčil za 21,8 odstotne točke; z 41,4 odstotka na 19,6 odstotka.
"Kot ugotavlja študija, gre za trend v celotni Evropi, z večjimi ali manjšimi odstopanji. Manj upada je v državah, kjer imajo 
sindikati tudi javna pooblastila, denimo v Skandinaviji s pokojninskimi skladi, več pa tam, kjer je prišlo do prestrukturiranja 
gospodarstva," se je na številke  za  odzvala predsednica Zveze svobodnih sindikatov Slovenije  Lidija OECD STA (ZSSS)
Jerkič.
Število članov je namreč na Norveškem po podatkih, s katerimi razpolaga  upadlo za 1,6 odstotne točke na 52,5 OECD,
odstotka, na Finskem za deset odstotnih točk na 64,6 odstotka, na Švedskem pa za 12,9 odstotne točke na 66,1 odstotka.
Prav nordijske države so tiste, ki beležijo največje zaupanje sindikatom.
V slovenskih sindikatih neradi govorijo o gibanju števila članov, tokrat pa so razkrili nekaj številk.
Atipične oblike dela in pritiski na člane
Jerkičeva je pojasnila, da so imeli v  leta 2008 okoli 185.000 članov, lani pa okoli 130.000. Ob tem je opozorila, da ZSSS
je bil pomemben razlog za upad članstva v Sloveniji propadanje panog. Kot je spomnila, se je nekaj panog po izbruhu 
krize skoraj izgubilo. V tej luči je izpostavila tekstilno industrijo in gradbeništvo.
Manjšo sindikalno organiziranost je pripisala tudi zmanjševanju tipičnih oblik dela, torej manjšemu številu pogodb o 
zaposlitvi za nedoločen čas. Zaposleni za določen čas, samozaposleni, plačani po drugih pogodbah, kot so avtorske, in 
uporabniki študentskih napotnic se po njenih besedah praviloma ne organizirajo.
"Manj je tudi motivacije za včlanjevanje, saj so tudi nečlani deležni ugodnosti, ki jih izpogajamo sindikati. Dvig minimalne 
plače denimo velja za vse," je nadaljevala. Poleg tega se pritiski ne izvajajo le na sindikalne zaupnike, temveč tudi na 
člane, saj pri delodajalcu ni zaželeno, da se organizira sindikat, je opozorila.
Nekaj članstva pa so v  kot je povedala, "izgubili" tudi pri čiščenju evidenc zaradi uredbe o varstvu osebnih ZSSS,
podatkov.
"Kar je pozitivno, je to, da se je trend upadanja ustavil, da smo v zadnjem letu pridobili novo članstvo - sicer je premik 
milimetrski, a je - in da se počasi vzpostavlja zavedanje, da je biti nečlan zelo blizu biti prekarec," je sklenila Jerkičeva.
Javni sektor zgodba zase
V Konfederaciji sindikatov javnega sektorja Slovenije  so medtem med letoma 2008 in 2018 uspeli ohraniti (KSJS)
približno enako število članov, je za  pojasnil generalni sekretar  Bojan Hribar. Kot je razkril, so imeli tik pred STA KSJS
izbruhom krize v Sloveniji malo manj kot 74.000 članov, trenutno pa jih imajo nekaj več kot 73.000.
"Število članov smo uspeli zadržati, ker smo v pogajanjih v času krize raje pristali na zniževanje plač kot na zniževanje 
števila javnih uslužbencev, hkrati pa uspevamo nadomestiti člane, ki odhajajo v pokoj, z vključevanjem novih članov," je 
pospremil ugoden trend.
Število uslužbencev v javnem sektorju se je sicer v času krize na račun potreb v zdravstvu, šolstvu, kulturi, sociali, 
povečalo, medtem ko se je v zasebnem sektorju močno znižalo.
Manj zgovorni so bili v Konfederaciji sindikatov Slovenije Pergam. Predsednik te sindikalne centrale Jakob Počivavšek je 
za  dejal, da s podatkom o številu članstva v letu 2008 ne razpolaga, da pa je lani znašalo okoli 21.000.STA
"Zadnja leta po krizi je članstvo v trendu počasne rasti, medtem ko je v času krize število članstva predvsem zaradi 
stečajev in odpuščanj nekoliko upadlo. Ocenjujem, da je rast v zadnjih letih predvsem posledica aktivnosti na vseh ravneh
našega delovanja na eni strani, pa tudi rasti števila zaposlenih na drugi strani," je komentiral.
Največ zaupanja v sindikate na Islandiji
Glede na podatke  ki se nanašajo na zadnja leta, se največ delavcev v sindikate vključi na Islandiji. Tam je namrečOECD,
na ta način zavarovanih kar 90,4 odstotka delavcev. Sledijo Danska s 67,2-odstotnim deležem, Švedska s 66,1-odstotnim
deležem in Finska s 64,6-odstotnim deležem. Prek 50 odstotkov zaposlenih je v sindikate vključenih še v Belgiji (54,2 
odstotka) in na Norveškem (52,5 odstotka).
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Na repu lestvice so medtem Estonija, kjer skuša delavske pravice s članstvom v sindikatih zaščititi le 4,7 odstotka 
zaposlenih, Litva, kjer je ta delež 7,7-odstoten, Francija s 7,9-odstotnim deležem, Madžarska z 8,5-odstotnim deležem in 
Turčija z 8,6-odstotnim deležem.
Slovenija se je z 19,6-odstotnim deležem med 36 državami uvrstila na 15. mesto.
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Zaposlovanje v Nemčiji se upočasnjuje
Zaposlovanje v Nemčiji, največjem evropskem gospodarstvu, se upočasnjuje. Vrednost kazalnika zaposlovanja, ki ga 
izračunava münchenski inštitut za gospodarske raziskave Ifo, se je maja ustavila pri 100,3 točke, potem ko je bila aprila 
pri 101,5 točke.
Kot so sporočili iz Ifa, v predelovalnem sektorju že tretji mesec zapored pričakujejo upad zaposlovanja, pesimisti so tudi v 
dejavnosti trgovine in v sektorju storitev. Čeprav so v dejavnosti storitev še pripravljeni zaposlovati, pa se tudi tu 
zaposlovanje ohlaja. Gradbeništvo nasprotno nudi zaposlovanje.
Kazalnik zaposlovanja v predelovalnem sektorju se je znižal na -5,6 točke, potem ko je bil aprila pri -4,1 točke. Kazalnik 
zaposlovanja v trgovini se je znižal s 3,5 na dve točki, kazalnik v dejavnosti storitev pa s 16,7 na 13,3 točke.
Kazalnik zaposlovanja v gradbeništvu se je zvišal z 10,7 na 12,9 točke.
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Kako ministrstvo opravičuje projekt na črno
Evropski denar Podjetje Labeks menda ne potrebuje gradbenega dovoljenja za kogeneracijo - Inšpektorica obrnila ploščo

Gabrovka, Litija - Da pri inve-

sticiji podjetja Labeks v Gabrov-
ki vse ne poteka po črki zakona,

je s precejšnjo zamudo ugotovi-

la tudi gradbena inšpekcija, ki je

pred nedavnim opravila vnovičen
ogled delovišča. Toda investitorja

to ne moti, saj pospešeno gradi
objekte brez potrebnega uprav-

nega dovoljenja.

Bojan Rajšek

Investicijo v kogeneracijo izvaja
podjetje Labeks s sedežem v Ga-
brovki 11, investicijo v proizvodnjo

peletov pa ljubljansko podjetje
G.W.S. Ko smo 25. aprila v Delu

razkrili, da bi zaradi dejavnosti

morala biti za objekt izdelana tudi
presoja vplivov na okolje, so nam
pred dnevi na agenciji za okolje

(Arso) odgovorili, da je podjetje

Labeks prav 25. aprila vložilo vlogo

za predhodni postopek za pridobi-
tev okoljevarstvenega dovoljenja

za projekt Daljinsko ogrevanje na

obnovljive vire energije, ki zdaj pote-
ka. Za nameček bi moral investitor
spremeniti namembnost objektov,

izdano bi moralo biti gradbeno do-

voljenje za rekonstrukcijo obstoje-
čih objektov in tudi za tri povsem

na novo zgrajene objekte, ki so po-

stavljeni brez upravnih dovoljenj,
so prepričani v litijski upravni

enoti. Vse to pa ne moti pristojnih
državnih služb, ki so podjetju že iz-

plačale 4,1 milijona evrov iz evrop-
skega kohezijskega sklada.

Pisni izjavi Medveščka
in Riglerja

Na podlagi vseh ugotovljenih dej-
stev smo infrastrukturno ministri-
co Alenko Bratušek vprašali, kako
je lahko investitor pridobil evrop-

ski denar in med drugim tudi, ali
namerava raziskati ta primer in

zoper odgovorne tudi ukrepati. Z

ministrstva za infrastrukturo so

nam odgovorili, da je bil k vlogi, ki

je k njim priromala decembra leta
2016, predstavljen projekt vgra-

dnje termooljnega kotla na bioma-
so ter petih priključkov s toplotni-
mi postajami za oddajo toplote za

druge uporabnike. Celotna opre-

ma za soproizvodnjo toplote in

električne energije, z izjemo pri-
ključkov, je umeščena v obstoječi

objekt nekdanje tovarne Presad,
ki ima uporabno dovoljenje, izda-
no 11. decembral972. »Predmet

sofinanciranja infrastrukturnega

ministrstva so oprema, vgrajena v

obstoječi objekt, in pa priključki
do toplotnih postaj,« so zapisali.

Podjetje Labeks je k vlogi priložilo
izjavo, da imajo za začetek investi-
cije pridobljena vsa pravnomočna
gradbena dovoljenja, zato novega

ne potrebujejo. Svojo trditev so

podkrepili s podpisom glavnega
projektanta podjetja GE Projekt

Branka Medveščka, Anton Rigler,
izvedenec za gradbeno in vodno-
-gospodarsko stroko pa je tudi

podpisnik izjave, da za predvide-
ne posege na objektu po projektni
dokumentaciji ni treba pridobiti
upravnega dovoljenja.

Podjetje je pridobilo tudi podpis
odgovorne osebe projektanta, da
vsa predvidena dela spadajo kar

med vzdrževalna dela. Glede legal-
nosti posega so k vlogi priložili še
soglasje občine Litija za distribu-
cijo toplote kot tržne dejavnosti,

pogodbo o ustanovitvi služnosti
na parcelah, kjer bo potekala trasa
priključkov, in soglasje Elektra Lju-

bljana za priključitev na omrežje in
povečanje moči odjema.

Ministrstvo pohvalno
o projektu
Na ministrstvu Bratuškove so pre-

pričani, da je projekt dosegel vse

načrtovane fizične kazalnike, kar
pomeni vgradnjo predvidene opre-

me v predvidenem roku, medtem

ko ima podjetje po fizičnem za-

ključku projekta za doseganje ka-

zalnikov glede proizvodnje ener-

gije iz obnovljivih virov v skladu s

pogodbo in kohezijskimi pravili na
voljo še dve leti časa. Dodajmo, da

je aprila Hinko Šolinc, v. d. gene-

ralnega direktorja na direktoratu
za energijo na infrastrukturnem

ministrstvu za Delo izjavil: »Izgra-

dnja projekta je bila zaključena de-
cembra lani, doseženi so bili tudi

vsi zastavljeni cilji. Povečala se je
proizvodnja energije iz obnovljivih
virov in s tem delež obnovljivih vi-
rov v bilanci končne rabe energije.

Dosežene so bile tudi izhodiščne
ocene o socialno-ekonomskih ter

finančnih vidikih operacije«. Lju-

dje v Gabrovki pa se sprašujejo,

kdo je v tej zgodbi nor, saj projekt
sploh še ni zaživel, v omrežje pa

očitno spuščajo dolenjsko meglo.

Za razjasnitev vseh okoliščin iz-

vedbe projekta zdaj zahtevajo sklic
zbora krajanov. Ta bo predvidoma

potekal prihodnji mesec.

Inšpektorica zdaj misli resno?

Projekt je že lani pod drobnogled

vzela Maja Krofi, gradbena inšpek-
torica s sedežem v Zagorju, a je ta-
krat, po »skrbnem pregledu« pre-

dložene dokumentacije ugotovila,

da podjetje izpolnjuje vse pogoje
skladno z gradbenim zakonom.
Skratka, kršitev ni ugotovila, če-
prav so tamkajšnjim domačinom
vsak dan na očeh. Toda zdaj si je
inšpektorica premislila in povsem
obrnila ploščo. Ministrstvo za oko-

lje in prostor navaja: »Inšpekcijski
postopek je bil uveden ta mesec.
Opravljen je bil inšpekcijski ogled

na kraju samem, pridobljeni so bili

podatki iz uradnih evidenc, zasli-
šalo se je investitorja gradnje in

ugotovljene so bile kršitve gradbe-

nega zakona. Gradbena inšpekcija
bo ukrepala v skladu z veljavno za-
konodajo.«

»Zaslišalo seje
investitorja gradnje
in ugotovljene so bile
kršitve gradbenega
zakona. Gradbena
inšpekcija bo ukrepala
v skladu z veljavno
zakonodajo«

Ministrstvo za okoue in

PROSTOR O KRŠENJU PREDPISA

Podjetje Labeks je 25.

aprila zaprosilo Arso za

okoljevarstveno dovo-

ljenje.

Domačini v Gabrovki

zahtevajo izreden sklic
zbora krajanov.

Inšpektorica lani ni
zasledila kršenja zako-

nodaje, ta mesec pa jo je
ugotovila.

M
milijona evropskih
sredstev je prejelo podjetje
Labeks
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Gradbena inšpektorica zdaj, ko je objekt v obliki črke L že zgrajen, ugotavlja, da vse ni potekalo po črki zakona. Foto Bojan Rajšek
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IFO: nemški zaposlitveni barometer spet slabše
2 uri

Pripravljenost nemških podjetij, da bi zaposlovala nove ljudi, se še naprej
ohlaja, sporoča nemški ekonomski inštitut IFO. Zaposlitveni barometer je
maja upadel na 100,3 točke, medtem ko bil še aprila pri 101,5 točke. Že celo
leto 2019 se rezultati poslabšujejo. Rast zaposlovanja v Nemčiji izgublja
zagon.

Gradbeništvo je edina panoga, kjer se je maja potreba po novih delavcih
oziroma pripravljenost zaposliti nove ljudi, povečala. Logično, takšna je
sezona. Storitvene dejavnosti so tiste, kjer so najbolj optimistični, pa tudi
tu se navdušenje za zaposlovanje ohlaja. Podatki in pričakovanja o novem
zaposlovanju so se tako denimo poslabšali tudi v trgovini.

Najslabše je v proizvodnji, industrijska podjetja tako celo pričakujejo, da se
bo število zaposlenih zmanjšalo, ne le, da bo manjša rast zaposlenosti. 
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Gradbinci opozarjajo na velika
tveganja pri projektu Novo Brdo
Tri dni pred potekom roka gradbena podjetja še ne vedo, ali bodo
oddala ponudbe na javno naročilo republiškega stanovanjskega

sklada za gradnjo soseske na Brdu v Ljubljani
Slovenskagradbena podje-

tja so prijavnem razpisu re-

publiškega stanovanjske-

ga sklada za gradnjo oko-

li 500 najemnih stanovanj

na Brdu zelo previdna, za-

to je veliko vprašanje, ko-

liko jihbo oddalo ponudbo.

Rok za oddajo ponudb, oce-

njena vrednost brez DDV zna-

ša dobrih 47,2 milijona evrov,

se izteče 31. maja. Za zdaj je
znano edino to, da podje-
tje GIC gradnje ponudbe ne

bo oddalo. Gorenjska grad-
bena družba naj bi jo odda-
la, Pomgrad, CGP in Kolektor

Koling se bodo verjetno odlo-
čili zadnji dan ali dva pred ro-

kom. Gradbena podjetja opo-

zarjajo na prevelika tveganja.
Poudarjajo, daje cena preniz-
ka, zahteve stanovanjskega
sklada pa izjemno velike kljub
spremembam v projektu, s ka-
terimi bo gradnja enostavnej-
ša in cenejša.

Gorenjci najbrž da, v
Pomgradu precej skeptični

Najbrž bo ponudbo oddala
Gorenjska gradbena družba,
a ta kljub spremembi projek-
ta ne bo cenejša od prve, za-

gotovo ne bo cenejša za 20 od-
stotkov, kot pričakuje republi-
ški stanovanjski sklad. »Na-

ročnik ima zelo visoke zah-
teve glede vgrajenih materia-
lov in drugih razpisnih pogo-
jev, kot vedno pa bomo upo-
števali tveganja, ki jih vklju-

čuje ta javni razpis,« so nam

odgovorili iz Gorenjske grad-
bene družbe. Zelo podobno
pravi Iztok Polanič, predse-
dnik uprave Pomgrada, ki še
pregleduje dokumentacijo;
ali bodo oddali ponudbo, se

bodo še odločili. Vendar je iz
njegovih odgovorov razbrati,

daje to malo verjetno. »Pogo-
ji so izjemno zahtevni,« nam

je povedal Iztok Polanič in

dodal, da so sicer pripravlje-
ni sprejeli zahteve iz razpisa,
vendar ne za takšno ceno, kot

jo pričakuje sklad. V Pomgra-

du obenem navajajo zelo po-
membno dejstvo: projekti za

gradnjo institucionalnih sta-

novanj v Sloveniji, ki se finan-

cirajo iz javnih sredstev, so

preveč razkošni, kar podra-
ži gradnjo, s čimer so višje tu-

di najemnine. »Gradnja po-
dobnih objektov v tujini, ki se

prav tako financirajo izjavnih
sredstev, je bistveno enostav-

nejša in cenejša,« razlagajo v

Pomgradu.

GIC gradnje ponudbe ne

bodo oddale

»GIC gradnje imajo do kon-
ca tega in tudi dobršen del
prihodnjega leta zapolnje-
ne zmogljivosti,« pravi la-
stnik podjetja Ivan Cajzek.

Dodaja, da ponudbe tudi si-

cer ne bi oddali, saj so pogoji
razpisa neuravnoteženi. Po-

nudnika oziroma izvajalca
pogoji razpisa postavljajo v

neenakopraven in podrejen

položaj, saj mora poleg iz-

polnjevanja ekonomskih, fi-
nančnih in referenčnih zah-
tev že ob oddaji ponudbe, ki

jo mora pripraviti brezplač-
no, za ta posel predložiti tu-

di več kot milijonsko ban-
čno garancijo. V primeru iz-
bora in sklenitve pogodbe
pa bo moral izvajalec za ve-

ljavnost pogodbe predloži-
ti novo bančno garancijo, ki
brez davka na dodano vred-
nost znaša deset odstotkov
vrednosti pogodbenih del,

kar skupaj znese več kot pet

milijonov evrov. »Te garan-
cije se zahtevajo, čeprav bo

izvajalec dobival plačila za

opravljena dela z zamikom,
in sicer 30 dni po oddani si-

tuaciji,« razlaga Cajzek, kar
po njegovih ocenah pomeni
plačevanje opravljenih del z
zamikom več kot 50 dni. Za-

to se v tem podjetju sprašu-
jejo, čemu je namenjeno za-

varovanje, saj naročnik vse-

skozi zadržuje izvajalčeva
sredstva, in to v višji vred-
nosti od zahtevanega zavaro-

vanja. Na koncu mora izvaja-
lec predložiti še tretje zava-

rovanje - garancijo banke v

določenem deležu. Ta služi
kot jamstvo v garancijskem
roku, podaljšano za 60 dni
in povečano za davek na do-
dano vrednost. Zraven so se-

veda še drugi pogoji in obve-
znosti ponudnikov oziroma
izvajalca.

V CGP in Kolektor ju se

bodo odločili tik pred
zdajci

Novomeški CGP razpisno
dokumentacijo še pregle-

duje, dokončne odločitve,

ali se bodo na razpis prija-
vili ali ne, še niso sprejeli.
Pomisleki so podobni kot

pri drugih slovenskih grad-
benih podjetjih, pri čemer

poudarjajo, da so tveganja
izjemno velika. Ali so pre-
velika, bomo videli konec
tedna, ko bo jasno, kdo je
ponudbo oddal. V dnevu
ali dveh pred končnim ro-

kom za oddajo ponudb se

bodo odločili tudi v Ičolelc-

torju Ičolingu, kjer ne nava-

jajo, zakaj odločitve še ni-
so sprejeli. Predvidevamo,

da so razlogi enaki kot pri
konkurenci.
Ivan Cajzek, GIC gradnje:

»Stanovanjski sklad

od izvajalca zahteva

nerazumno veliko

pogojev, jamstev

in garancij ter nanj

prenaša pretežni del

likvidnosti projekta.«
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■ Ponudniki za gradnjo stanovanjske soseske Novo Brdo z okoli 500 najemnimi stanovanji,

tam danes zeva nedokončana gradbena jama, morajo ponudbe za 47,2 milijona evrov vreden

javni razpis republiškega javnega stanovanjskega sklada oddati do 31. maja.
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Most v Ločni so med projektiranjem podaljšali

za približno 200 m, s čimer so dejansko za

toliko skrajšali nasip, ki bi ga morali zgraditi.

(Vir: Ponting, d. o. o., in Pipenbaher inženirji,

d. o. o.)

DL: 3. razvojna os - Na vzhodu morda že letos
26.5.2019 | 14:40

Če ne bo zapletov in pritožb, bi gradnja

tretje osi mimo Novega mesta lahko stekla

že letos – Aprila razpis za projektanta in

natečaj za most v sklopu prve faze zahodne

obvoznice

Družba za avtoceste (Dars), ki je pristojna za

gradnjo tretje razvojne osi od Novega mesta do

priključka Maline na belokranjski strani

Gorjancev, bo predvidoma v drugi polovici

letošnjega leta objavila razpis za izbiro izvajalca

prvega odseka nove ceste med priključkoma Novo mesto vzhod in Osredek

(Revoz).

Dars je do zdaj pridobil 98,5 odst. vseh potrebnih zemljišč za ta 5 km dolg odsek,

za preostala zemljišča pa tečejo razlastitveni postopki, pravijo v Družbi za

avtoceste. Vlogo za gradbeno dovoljenje so ministrstvu za okolje in prostor

predali decembra 2018, prav tako poteka pridobivanje okoljevarstvenega

soglasja. Trenutno poteka tudi javni razpis za izvajalca inženirskih storitev in

nadzora v času gradnje. Ob predpostavki, da v postopku pridobivanja

okoljevarstvenega soglasja in gradbenega dovoljenja ter v postopku javnih

razpisov ne bo pritožb, bi gradbena dela lahko začeli konec tega ali na začetku

prihodnjega leta, pravijo na Darsu. Gradnja tega odseka je predvidena v treh

gradbenih sezonah, kar pomeni, da bo končana predvidoma v prvi polovici leta

2023.
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NASIPA NE BO

Pomemben del prvega odseka bo tudi nov most čez Krko, ki ga projektirajo v

biroju inženirja Marjana Pipenbaherja. Most je bil sprva predviden v dolžini 310

metrov, do Krke pa bi prišel po dolgem in več metrov visokem nasipu. Kot je

nedavno v Novem mestu povedal Pipenbaher, so se v fazi projektiranja odločili za

manj agresivno umestitev ceste, ki bo po novem potekala tudi na nosilcih, s čimer

bodo most podaljšali na približno 500 m. Glede na potrjeno predinvesticijsko

zasnovo znaša vrednost gradbenih del tega odseka dobrih 90 milijonov evrov (vsi

zneski so brez DDV), poleg štiripasovne ceste proti Beli krajini pa bodo v sklopu

projekta zgradili tudi dober kilometer nove povezovalne ceste od priključka

Osredek do Belokranjske ceste pri Revozu. Skupaj s projektiranjem, nadzorom,

odkupi in potrebnimi raziskavami je vrednost celotnega odseka ocenjena na 106

milijonov evrov, gradnjo bo Dars financiral iz lastnih sredstev in sredstev

Evropskega sklada za regionalni razvoj (ESRR).

Drugi, 12,4 km dolg odsek štiripasovne ceste od priključka Osredek do Malin,

vključno z 2,3 km dolgim predorom Gorjanci in 2,3 km nove povezovalne ceste

na Dole (priključek Gorjanci), je ovrednoten na 318 milijonov evrov. Od tega je

strošek gradnje ocenjen na 272 milijonov evrov. Glede tega odseka je Dars še bolj

na začetku. V kratkem, pravijo, bo stekel postopek priprave razpisa za izdelavo

projektov za gradbeno dovoljenje in izvedbo (PGD in PZI), ki bosta osnovi za

izdelavo investicijskega programa, ta pa bo dal odgovor na vprašanje o načinu

financiranja tega odseka.

PREMIKI NA ZAHODU

Na vzhodni strani Novega mesta bi lahko začeli graditi tretjo os prej kot v letu

dni, premika se tudi glede zahodne novomeške obvoznice. Ta je del istega
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državnega prostorskega načrta kot tretja os, za njeno gradnjo pa je pristojna

direkcija za infrastrukturo. Zahodna obvoznica je načrtovana delno kot

dvopasovna, delno pa kot štiripasovna obvozna cesta. Začenja se na avtocestnem

priključku Novo mesto zahod, teče po zahodni strani Novega mesta in se pri

priključku Poganci sreča s tretjo osjo. Na desetih kilometrih njenega poteka je

načrtovanih še šest izvennivojskih priključkov (Kamence, Brezje, Podbreznik,

Brod in Regrške košenice).

Kot so nam povedali na direkciji za infrastrukturo, bodo predvidoma aprila

objavili razpis za projektiranje prve faze zahodne obvoznice, ki zajema vse

ureditve med priključkoma Brezje in Regrške košenice. Izjema je dobrih 500 m

dolg most, ki bo Krko prečkal na območju med Srebrničami in Brodom. Ta bo

predmet samostojnega arhitekturnega natečaja, direkcija pa ga bo v sodelovanju

z Zbornico za arhitekturo in prostor Slovenije ter Inženirsko zbornico Slovenije

objavila predvidoma aprila. Koliko bo stala gradnja tega približno 5 km dolgega

odseka, še ni znano, je bila pa celotna zahodna obvoznica leta 2012 ocenjena na

285 milijonov evrov.

Celotni terminski plan za izvedbo del prve faze še ni opredeljen, a na direkciji

pravijo, da bo projektiranje trase in mostu potekalo do prve polovice prihodnjega

leta, za drugo polovico leta 2020 pa je predviden začetek postopkov za odkup

nepremičnin. »Nadaljevanje del bo odvisno od zagotavljanja finančnih sredstev v

državnem proračunu,« so nam še povedali na direkciji za infrastrukturo.

Članek je bil objavljen v 11. številki Dolenjskega lista 14. marca 2019
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Sindikati po hudem osipu spet bolj privlačni za delavce
27.05.2019

Gospodarska kriza pred desetletjem v svetu ni prizadela le prihodkov podjetij in
državnih blagajn, temveč tudi članstvo v sindikatih. Gospodarsko okrevanje je ta
trend v Sloveniji obrnilo. V državah OECD je zdaj v povprečju v sindikate včlanjenih
16,1 odstotka zaposlenih, v Sloveniji pa je ta delež 19,6-odstoten, kar nas uvršča na
15. mesto.

V desetih letih upad za petino
  

Osip članstva so glede na podatke Organizacije za ekonomsko sodelovanje in razvoj
(OECD) zabeležile praktično vse države. V Sloveniji se je delež skrčil za 21,8 odstotne
točke; z 41,4 odstotka na 19,6 odstotka.

  
"Kot ugotavlja študija, gre za trend v celotni Evropi, z večjimi ali manjšimi odstopanji. Manj
upada je v državah, kjer imajo sindikati tudi javna pooblastila, denimo v Skandinaviji s
pokojninskimi skladi, več pa tam, kjer je prišlo do prestrukturiranja gospodarstva," se je na
številke OECD odzvala predsednica Zveze svobodnih sindikatov Slovenije (ZSSS) Lidija
Jerkič.

  
Število članov je namreč na Norveškem po podatkih, s katerimi razpolaga OECD, upadlo
za 1,6 odstotne točke na 52,5 odstotka, na Finskem za deset odstotnih točk na 64,6
odstotka, na Švedskem pa za 12,9 odstotne točke na 66,1 odstotka. Prav nordijske države
so tiste, ki beležijo največje zaupanje sindikatom.

  
V slovenskih sindikatih neradi govorijo o gibanju števila članov, tokrat pa so razkrili nekaj
številk.

  
Atipične oblike dela in pritiski na člane

  
Jerkičeva je pojasnila, da so imeli v ZSSS leta 2008 okoli 185.000 članov, lani pa okoli
130.000. Ob tem je opozorila, da je bil pomemben razlog za upad članstva v Sloveniji
propadanje panog. Kot je spomnila, se je nekaj panog po izbruhu krize skoraj izgubilo. V tej
luči je izpostavila tekstilno industrijo in gradbeništvo.

  
Manjšo sindikalno organiziranost je pripisala tudi zmanjševanju tipičnih oblik dela, torej
manjšemu številu pogodb o zaposlitvi za nedoločen čas. Zaposleni za določen čas,
samozaposleni, plačani po drugih pogodbah, kot so avtorske, in uporabniki študentskih
napotnic se po njenih besedah praviloma ne organizirajo.

  
"Manj je tudi motivacije za včlanjevanje, saj so tudi nečlani deležni ugodnosti, ki jih
izpogajamo sindikati. Dvig minimalne plače denimo velja za vse," je nadaljevala. Poleg tega
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se pritiski ne izvajajo le na sindikalne zaupnike, temveč tudi na člane, saj pri delodajalcu ni
zaželeno, da se organizira sindikat, je opozorila.

  
Nekaj članstva pa so v ZSSS, kot je povedala, "izgubili" tudi pri čiščenju evidenc zaradi
uredbe o varstvu osebnih podatkov.

  
"Kar je pozitivno, je to, da se je trend upadanja ustavil, da smo v zadnjem letu pridobili novo
članstvo - sicer je premik milimetrski, a je - in da se počasi vzpostavlja zavedanje, da je biti
nečlan zelo blizu biti prekarec," je sklenila Jerkičeva.

  
Javni sektor zgodba zase

  
V Konfederaciji sindikatov javnega sektorja Slovenije (KSJS) so medtem med letoma 2008
in 2018 uspeli ohraniti približno enako število članov, je pojasnil generalni sekretar KSJS
Bojan Hribar. Kot je razkril, so imeli tik pred izbruhom krize v Sloveniji malo manj kot 74.000
članov, trenutno pa jih imajo nekaj več kot 73.000.

  
"Število članov smo uspeli zadržati, ker smo v pogajanjih v času krize raje pristali na
zniževanje plač kot na zniževanje števila javnih uslužbencev, hkrati pa uspevamo
nadomestiti člane, ki odhajajo v pokoj, z vključevanjem novih članov," je pospremil ugoden
trend.

  
Število uslužbencev v javnem sektorju se je sicer v času krize na račun potreb v zdravstvu,
šolstvu, kulturi, sociali, povečalo, medtem ko se je v zasebnem sektorju močno znižalo.

  
Manj zgovorni so bili v Konfederaciji sindikatov Slovenije Pergam. Predsednik te sindikalne
centrale Jakob Počivavšek je dejal, da s podatkom o številu članstva v letu 2008 ne
razpolaga, da pa je lani znašalo okoli 21.000.

  
"Zadnja leta po krizi je članstvo v trendu počasne rasti, medtem ko je v času krize število
članstva predvsem zaradi stečajev in odpuščanj nekoliko upadlo. Ocenjujem, da je rast v
zadnjih letih predvsem posledica aktivnosti na vseh ravneh našega delovanja na eni strani,
pa tudi rasti števila zaposlenih na drugi strani," je komentiral.

  
Največ zaupanja v sindikate na Islandiji

  
Glede na podatke OECD, ki se nanašajo na zadnja leta, se največ delavcev v sindikate
vključi na Islandiji. Tam je namreč na ta način zavarovanih kar 90,4 odstotka delavcev.
Sledijo Danska s 67,2-odstotnim deležem, Švedska s 66,1-odstotnim deležem in Finska s
64,6-odstotnim deležem. Prek 50 odstotkov zaposlenih je v sindikate vključenih še v Belgiji
(54,2 odstotka) in na Norveškem (52,5 odstotka).

  
Na repu lestvice so medtem Estonija, kjer skuša delavske pravice s članstvom v sindikatih
zaščititi le 4,7 odstotka zaposlenih, Litva, kjer je ta delež 7,7-odstoten, Francija s 7,9-
odstotnim deležem, Madžarska z 8,5-odstotnim deležem in Turčija z 8,6-odstotnim
deležem.
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Slovenija se je z 19,6-odstotnim deležem med 36 državami uvrstila na 15. mesto.

  
Ljubljana, 27. maja (STA)
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